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Betreft: Het bonnetje van de coronacrisis. Een eerste inzicht in kosten coronamaatregelen

De gemeente Hilversum wordt net als alle gemeenten in Nederland geconfronteerd met de gevolgen 
van de coronacrisis. Tijdens een eerste beeldvormende sessie vroeg de SP al aan de burgemeester 
welke kosten te verwachten zijn, wie dat zou gaan betalen en of de gemeente al met Den Haag in 
gesprek is over hoe gemeenten gecompenseerd zouden kunnen worden. De burgemeester merkte 
toen op: ‘Iemand zal het bonnetje moeten betalen.’’ Toen was het wellicht nog wat vroeg om deze 
vraag te stellen. Hij is echter wel van belang. 

Nu we een aantal weken verder zijn en lokale en landelijke regelingen duidelijker worden is het 
mogelijk om de eerste balans op te maken. De SP begrijpt dat nog niet alles inzichtelijk is maar 
inmiddels moeten er wel eerste prognoses zijn. Zo is er een aangepaste gemeentelijke 
dienstverlening, hulp voor ondernemers, meer aanvragen voor bijstand, zijn garantstellingen en 
kwijtscheldingen en/of coulance op lokale belastingen toegezegd en is duidelijk dat we extra kosten 
maken.

In aanloop naar de gesprekken over de jaarrekening en eventuele besteding van het 
rekeningresultaat, een aantal grote besluiten en de aankomende kadernota is het van belang dat de 
gemeenteraad enigszins weet waar ze rekening mee moet houden ten aanzien van de begroting.

Kan het college nog voor de jaarrekening eerste prognoses delen met de gemeente raad?

Van allerlei gemeentelijke matregelen moet inmiddels wel een prognose zijn van wat het maximaal 
gaat kosten en wat er op dit moment als aangevraagd is en als er in opdracht van het Rijk uitgevoerd 
wordt welke afspraken er (te verwachten) zijn inzake compensatie.

Uitvoering twee landelijke regelingen TOZO

1. Hoeveel Hilversumse ondernemers maken tot op heden gebruik van de  
a. Drie maanden uitkering levensonderhoud? Wat zijn daarvan de totale kosten tot op 

heden?
b. Een bedrijfskrediet van maximaal €10.157? Wat zijn daarvan de totale kosten tot op 

heden?
2. Welke financiële afspraken zijn er tot op heden met het Rijk gemaakt met betrekking tot 

compensatie van gemeenten voor het uitvoeren van deze regelingen? 
Krijgt de gemeente deze 100% gecompenseerd? Zo nee, wat dan wel?

Instroom in de bijstand (niet ondernemers)

1. Er wordt aangegeven dat er meer mensen instromen in de bijstand. Hoeveel mensen hebben 
bijstand aangevraagd vanaf 15 maart 2020. Hoeveel van die aanvragen zijn tot op heden 
toegekend? Hoeveel van die aanvragen zijn afgewezen?

2. Wat doet deze instroom met het aannames in kosten/uitgaven begroot in de begroting 
2020?

3. Krijgt de gemeente ook extra gelden van het Rijk voor meer mensen door corona in de 
bijstand? Of gaat het Rijk uit van het huidige verdeelmodel voor gemeenten?



Extra kosten
Het is aannemelijk dat de gemeente Hilversum extra kosten maakt. Kan het college inzicht geven in 
kosten die gemaakt worden naar aanleiding van de coronamaatregelen?

Wij denken bijvoorbeeld aan:

 24 uurs kinderopvang
 Openbare orde en veiligheid, denk aan bijvoorbeeld extra handhaving en veiligheidsregio
 Zorg en welzijn, bijvoorbeeld door- en of extra betalen van zorg-onderwijs en 

welzijnsaanbieders, extra kosten GGD en o.a. maatschappelijke zorg
 Het overeind houden van het maatschappelijk middenveld (cultuur, sport, lokale media)
 extra/andere inzet bestuur en organisatie, denk aan extra kosten ambtenaren door extra 

werk of uitstel van werk (bijvoorbeeld de omgevingswet)
 participatie en schuldhulpverlening, niet ondernemers

Minder inkomsten

Kan het college inzicht geven wat de extra inkomstenderving wordt? Zoals bv:

 Parkeergelden
 Precario
 Huurbetalingen
 Lokale belastingen ondernemers

o Denk ook aan garantstellingen inkomsten OZB stadsfonds en BIZ Gijsbrecht. 
 Vergunningen
 Eigen bijdragen zorg, VE, peuteropvang, SMI)

De SP stelt voor om bij de vaststelling van de jaarrekening een coronareserve of -voorziening in te 
stellen om de zwaarste klappen op te kunnen vangen.

Is het college bereid deze reserve in het voorstel mee te nemen? Hoe groot is dan de verwachting 
dat zo’n reserve moet zijn?

Tot slot. 
De SP begrijpt dat nog niet alles duidelijk is. Een min-max scenario op basis van prognoses en 
realisaties tot op heden moet echter te maken zijn. We gaan er dan ook vanuit dat ook het college 
aan het rekenen is geslagen en weet wat er uitgeven wordt of gaat worden. Niet alleen in Hilversum 
maar ook in de regio Gooi en Vechtstreek en de Veiligheidsregio.

Natuurlijk denkt het college na hoe de belangen van Hilversum en de regio (inclusief de 
veiligheidsregio) gediend worden in het landelijk overleg. Wij ontvangen dan ook graag de laatste 
informatie over de inzet van Hilversum en de regio naar het Rijk.


